
 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

MØTEREFERAT 5. MAI 2014 SKYTTERKONTORET - OSLO 

 

MØTE INNKALT AV Generalsekretær Jarle Tvinnereim 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER President Olav K. Vaaje  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Olav K. Vaaje (møteleder), Henning Ivarrud, Jan Åge 

Gjerstad, Jan Håvard Refsethås (varamedlem for Heidi 

Skaug), Oddbjørn Meland, Jens Sverre Knutsen, Olav 

Johan Lystad og Jo Inge Aambakk (fra HV-staben uten 

stemmerett) 

FRA ADMINISTRASJONEN 
Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik. Tor Laugen var til 

stede i sak 26. 

 Sakslisten og innkallingen ble godkjent.  

 
 

 Sak 24/2014  Godkjenning av protokoll styremøte mars 2014 

 
Protokollen for styremøte i mars ble enstemmig godkjent. 
 
 
 
 

 Sak 25/2014  Norges Skytterstyres årsmelding 2013 - utkast 

 
Administrasjonen la fram utkast til Norges Skytterstyres årsmelding for 2013.  

 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre ga føringer for det videre arbeid med Norges Skytterstyres 

årsmelding for 2013. Endelig versjon legges fram på neste styremøte.  

 

Vedtak: 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



 Sak 26/2014  Tingsak: Årsregnskap 2013  

 
Årsregnskap for 2013 med årsberetning sendes som eget vedlegg til behandling på 
Skyttertinget 2014. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende vedtak for 

Skyttertinget 2014: 

Årsberetning og årsregnskap for 2013 godkjennes. 

  
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 

 Sak 27/2014  Tingsak: Søknad om tildeling av LS 2018 

 
Skyttertinget 2012 vedtok turnus for Landsskytterstevnet (LS) med tildeling til Midt-
Norge landsdel i 2018. Det foreligger følgende tre søkere fra landsdelen om å arrangere 
LS:    

 Søknad fra Steinkjer v/skytterlagene: Steinkjer, Forr og Inderøy. 
 Søknad fra Stjørdal v/skytterlagene: Stjørdal, Hegra, Lånke og Skjelstadmark.  
 Søknad fra Oppdal v/skytterlagene: Opdal & Midtbygden og Lønset. 

 
Administrasjonens drøfting 
Alle tre søkerne har utvilsomt gode forutsetninger for å arrangere et vellykket 
Landsskytterstevne. Lokalisering, infrastruktur, arenamuligheter, personellressurser og 
motivasjon er viktige faktorer som alle søkerne viser til gjennom sine søknader. Det er 
derfor en luksussituasjon å ha muligheter for å velge mellom tre så kvalifiserte søkere. 
 
Søknadene er forskjellig utformet, og det er slik sett vanskelig å liste opp forskjeller og 
likheter for å gjøre sammenlikninger. Det er derfor fra neste år aktuelt å benytte et 
ferdig søknadsformular som gjør sammenlikninger enklere når flere søkere skal vurderes 
opp mot hverandre. Med utgangspunkt i de framsendte søknader, og i den kjennskap 
man har til arrangørstedene, er det dog mulig å se viktige fellestrekk og forskjeller 
arrangørene mellom.   
 
Oversikten på de neste sidene gjengir informasjon listet eller beskrevet i søknadene, eller 
som er innhentet spesielt for å få et bedre sammenlikningsgrunnlag. Det har vært 
nødvendig å foreta noen tilpassinger for å gjøre oversikten kortfattet. Det vises derfor til 
den enkelte søknad for fullstendig innhold. Punkter som det iht. Håndbok for LS er stilt 
krav om skal beskrives i søknaden er «uthevet» 
 
 
 



Beskrivelse av søkerne: 
Faktor    
Sted Steinkjer Stjørdal Oppdal 

Søkerlag Steinkjer, Forr og Inderøy skytterlag Stjørdal, Hegra, Lånke og Skjelstadmark 
skytterlag 

Opdal & Midtbygden og Lønset skytterlag 

Årsmøtevedtak Ok i alle søkerlagene. Ok i alle søkerlagene.  Ok i alle skytterlagene. 

Arrangert LS tidligere 10 (11) ganger tidligere, siste gang i 2007.  Nei 3 ganger tidligere, siste gang i 2013.  

Samlagets uttalelse Inntrøndelag skyttersamlag støtter 
søknaden 

  

Kommunens uttalelse Steinkjer kommune forplikter seg til å bidra 
til et vellykket stevne. Herunder særlig 
økonomisk for utvikling av de skytetekniske 
arenaer.  

Kommunen stiller til rådighet nødvendige 
bygninger og fasiliteter, samt bistå 
arrangøren på de områder det er naturlig  

Kommunen bekrefter at de skal ivareta sine 
vertskapsfunksjoner minst på nivå med 
tidligere stevner.  

Fylkeskommunens 
uttalelse 

Nord-Trøndelag fylkeskommune støtter 
søknaden.  

Nord-Trøndelag fylkeskommune støtter 
søknaden. 

Sør-Trøndelag fylkeskommune støtter 
søknaden. 

Uttalelser fra næringslivet Det er etablert dialog med 
søkerorganisasjonen for LS. Steinkjer 
Næringsforum har drøftet støtte til- og 
opplegg for LS 2018 i ti medlemsmøter. Det 
signaliseres vilje til sponsorstøtte og rigging 
av byen til fest.  

Stjørdal Næringsforum støtter søknaden. 
Det legges opp til «sidearrangement» i 
sentrum i samarbeid med handelsstanden.  

 

Uttalelse fra Forsvaret  Sjef HV-12 støtter søknaden begrunnet i at 
det er kosteffektivt, gir økt fleksibilitet og 
enklere logistikk, samt god utnyttelse av 
personell og eksisterende baneanlegg. Det 
konkluderes med at det er riktig å legge LS 
2018 til Stjørdal 

 

Uttalelse fra Politiet  Politiet er kjent med søknaden, og vil legge 
forholdene til rette for at stevnet skal bli en 
suksess.  

 

Sentrale lokale 
samarbeidsorganisasjoner 

Sparbu IL    

Hovedarena Utbygd til LS 1998. Publikums- og 
serviceområdet planlegges utvidet til ca. 10 
mål. Baneområdet er solgt fra Forsvarsbygg 
til Steinkjer kommune høsten 2013.  

Frigården skytebane. Eierskapet til banen 
og området tilhører Forsvarsbygg. 
Forsvarsbygg har bekreftet at areal og 
baneanlegg stilles til disposisjon dersom 
Stjørdal tildeles LS 2018. 

Oppdal skytebane. Kompakt arena som er 
privat eid.  

Bane 100/200m 100m banen har 25 skiver 100m banen har 25 skiver 100m banen har 25 skiver 



Faktor    
Sted Steinkjer Stjørdal Oppdal 

200m banen har 50 skiver 200m banen har 50 skiver 200m banen har 50 skiver 

Grovfelt Giskås skytefelt ca. 30 km fra Steinkjer. 
Privat transport. Transportstøtte tilbys i 
enkelttilfeller. Eier av skytefeltet er 
Forsvarsbygg.  

Leksdal skytefelt ca. 6 km fra hovedarena.  
Eier av feltet er Forsvarsbygg.  

I tilknytting til hovedarena. 

Finfelt Etableres ny arena i tilknytning til 
hovedarena. Kompakt.  

Legges i tilknytting til hovedarena.  
Anslått lengde ca. 500m  

I tilknytting til hovedarena. Ca. 1,2 km 
lengde. 

Stang og Felth. Giskås skytefelt.  Leksdal skytefelt. Amfi ved hovedarena. 

Finale Stang og Felth.  Amfi ved hovedarena.  Amfi i tilknytting til hovedarena.  Amfi ved hovedarena. 

Infrastruktur Jernbane og E6 går gjennom Steinkjer. Byen 
har et allsidig handels- og fritidstilbud, og 
har erfaring med å være vertskap for større 
begivenheter.  

Jernbane og E6 går gjennom Størdal som er 
et trafikknutepunkt i Midt-Norge. Byen har 
et allsidig handels- og fritidstilbud og er 
mye benyttet til kurs, møter og større 
sportsarrangement. 

Jernbane og E6 går gjennom Oppdal. Det er 
et allsidig handels- og fritidstilbud i regionen 
som i stor grad er beregnet for tilreisende.  

Kommunikasjon til arena Ca. 2 km fra Steinkjer sentrum til 
hovedarena.  
Ca. 1 ½ time til nærmeste flyplass. 
Skyttelbuss mellom sentrum og arena 
vurderes oppsatt av næringslivet.  

Ca. 8 km fra Stjørdal sentrum til 
hovedarena 
Ca. 6 km til flyplass.  

Hovedarena ca. 2 km fra sentrum Oppdal. 
Ca. 2 ½ time til Værnes flyplass.  

IKT, data, nettverk strøm 
(DFS har her stilt 
konkrete krav)  

Søkeren har svart tilfredsstillende på 
hvordan kravene stilt av DFS skal oppfylles. 
Søkerens budsjett for IKT investeringer er 
ikke listet i denne sammenlikning, da disse 
er vanskelig sammenliknbare mellom 
søkerne. 

Søkeren har svart tilfredsstillende på 
hvordan kravene stilt av DFS skal oppfylles. 
Søkerens budsjett for IKT investeringer er 
ikke listet i denne sammenlikning, da disse 
er vanskelig sammenliknbare mellom 
søkerne. 

Søkeren har svart tilfredsstillende på 
hvordan kravene stilt av DFS skal oppfylles. 
Søkerens budsjett for IKT investeringer er 
ikke listet i denne sammenlikning, da disse er 
vanskelig sammenliknbare mellom søkerne. 

Trafikk og parkering Ca. 2800 – 3000 parkeringsplasser i nær 
tilknytting til hovedarena. Ca. 500 plasser i 
Giskås.  

Ca. 2150 parkeringsplasser i nær tilknytting 
til hovedarena pluss ca. 2000 med inntil 500 
m gangavstand. Ca. 6-700 plasser i Leksdal. 

Ca. 1550 parkeringsplasser i nær tilknytting 
til hovedarena, pluss 1000 biler på 
skyttercamp som ikke opptar P-plasser.  

Skyttercamp Ved 12 skoler i regionen + skiskytterstadion. 
Kapasitet ca. 1100 enheter. I tillegg ca. 175 
enheter på campingplasser.  

Hovedcamp på Lånke motorsenter med 
plass til 350 enheter. Total kapasitet inkl. 
skoler etc. ca. 2150 enheter.  

Total kapasitet 2300 enheter fordelt på 
skyttercamp ved arena, skoler og 
kommersielle campingplasser.  

Aktuelle hoteller og 
innomhus innkvartering 

Flere hoteller og ca. 70 campinghytter – 
totalt ca 1200 sengeplasser.  I tillegg 
kommer muligheter for privat innkvartering.  

Ca. 1450 hotellsenger i området. Ca. 85 
campinghytter. I tillegg kommer privat 
innkvartering 

Sengeplasser hoteller etc. 825, sengeplasser 
leiligheter 1067, sengeplasser hytter 736. I 
tillegg kommer privat innkvartering.  

Fritidstilbud Allsidig  Allsidig Allsidig 

Skyttertinget Steinkjer Rådhus. Rica Hell Hotell.   



Faktor    
Sted Steinkjer Stjørdal Oppdal 

Kommunen inviterer til Tingmiddag. Kommunen i samarbeid med HV-12 
inviterer til Tingmiddag i Værnes Garnison 

Organisasjonskart Ikke vedlagt. Signaliserer en 
organisasjonsplan iht. forslag i HBLS.  

Presentert i søknad med navn på ledelse og 
grensjefer.  

Beskrevet uten at navn er påført.  

Budsjett Balansebudsjett på 12 mill. kr., inkl. en 
rimelig godtgjøring for 25 000 dugnadstimer 
til arrangøren. 

Budsjettert resultat ca. 1,5 mill.kr.  Budsjettert resultat er ca. 2,3 mill. kr. Det 
legges til grunn en betydelig økning i 
skytternes arrangementsavgift.  

Ønsket tidspunkt Primært 26. juli – 3. august. Har bekreftet at 
også påfølgende uke er ok. 

2. – 10. august. 2. – 10. august. 

Stevnekontor  Frigården. Åpningstider som tradisjonelt for 
LS.  

 

Andre forhold Steinkjer kommune er fra 2013 grunneier av 
bankeområdet. I 2018 er det 125-års 
jubileum for DFS – søkeren viser til de 
historiske lokale røttene til Ola Five  

Arenaområdet er lett å bygge ut og gir 
meget gode muligheter for en tidsriktig og 
moderne arena 

Kostnader ved å rigge en LS arena er så store 
at det krever en turnus på 5. Slik kan 
investeringer forsvares og inntjenes.  

 
 

 



Skyttertingets behandling av de siste års LS søknader viser et klart ønske å videreføre DFS 
sin tradisjonelle turnus for tildeling. Med denne føring kan det ses på som mest riktig 
ovenfor Skyttertinget å innstille på den søkeren som passer best inn i dette  mønster. 
Samtidig vil det være urettferdig ovenfor de øvrige søkerne ikke å gjøre en skikkelig og 
grundig realitetsbehandling. Derfor gjøres denne drøfting og innstilling uavhengig av 
tidligere vedtak om tildelinger, og da slik at det innstilles på den kandidat som samlet 
sett anses best for LS 2018.   
 
Det mest kompakte arrangementet tilbys av Oppdal. Her har alle øvelsene utgangspunkt 
fra hovedarenaen, samt at hovedarena ligger i kort avstand til Oppdal sentrum.  
Ser man bort fra grovfelten i Giskås skytefelt, som ligger ca. 30 km fra hovedarena, er de 
øvrige forutsetninger svært identiske for Steinkjer sammenliknet med Oppdal.  
Et stevne i Stjørdal må også ses på som kompakt, selv om grovfelten vil foregå ca. 6 km 
fra hovedarena.  
 
Det anses ikke å være tekniske utfordringer knyttet til noen av søkernes valg av arenaer 
mht. gjennomføring av skytedisiplinene. Forsvarsbygg har bekreftet at areal og 
baneanlegg stilles til disposisjon dersom LS 2018 tildeles Stjørdal .  
 
Alle tre arrangører kan i tillegg vise til god forlegningskapasitet i området, samt at det er 
muligheter for skyttercamp m.m. i nærheten av arena, noe som er viktig mht. 
kommunikasjon og ikke minst for oppslutningen om det som foregår på hovedarenaen.  

For Steinkjer og Oppdal sin del er arenaområdet stort sett på plass og kjent. Slik sett er 
dette trygge valg der man er kjent med lokalitetene. Samtidig gir et potensielt nytt 
anlegg i Stjørdal muligheter for en ny og moderne arena som er optimalt tilpasset dagens 
LS krav og arrangement. Stjørdal har i tillegg kommunikasjonsmessige fortrinn framfor de 
to øvrige søkerne.  
 
Forsvaret er DFS sin viktigste samarbeidsparter både generelt og ved LS spesielt. I den 
sammenheng har Sjef HV-12 gitt en uttalelse som støtter Stjørdal sin søknad. 
Distriktssjefen ser det som en ubetinget fordel for Forsvaret og HV-12 at LS 2018 legges 
til Stjørdal siden den løsningen gir større fleksibilitet, lavere kostnader, enklere logistikk, 
god utnyttelse av eksisterende baneanlegg og bedre utnyttelse av personellressurser. 
GIHV har bekreftet at dette også er hans syn.  
 
Steinkjerregionen har stor historisk betydning for DFS. Ikke bare er det arrangert 10 
landsskytterstevner her tidligere. Skyttersaken sto tidlig sterkt i regionen. 
Foregangsmannen Ola Five fra Steinkjer var selve drivkraften i opprettelsen av DFS. Det 
er i 2018 DFS sitt 125-års jubileum. En markering av dette i Steinkjer vil gi en sterk 
historisk forankring til DFS sin opprinnelse og fram til i dag.  
 
Kravene om økt tilrettelegging og større profesjonalitet til LS arrangører øker nærmest 
fra år til år, noe som stiller stadig større krav til de sentrale frivillige 
arrangementskomiteen. Denne utviklingen fører også med seg kostnadsøkninger som det 
pålegges arrangør, DFS og skytterne å dekke inn. Det er i denne sammenheng liten tvil 
om at det vil være betydelige kostnads- og arbeidsbesparelser knyttet til gjenbruk av 



investeringer, etableringer og kompetanse med en hyppigere rullering. Turnus for LS 
mellom landsdelene er bestemt fram tom. 2021 gjennom Tingsak 5/2012, og LS kan 
innenfor gjeldende turnus tidligst tildeles samme arrangør 5 år etter. Vektlegging av 
argumentet om hyppigere gjenbruk er her til fordel for Oppdal.   
 
Konklusjon 
Det er tre særdeles gode søkere til LS 2018, som alle vil kunne gjennomføre gode 
arrangement med en fin ramme rundt. Det kan argumenteres godt for alle tre søkere. 
Administrasjonen mener likevel at Stjørdal peker seg ut som det beste alternativet 
gjennom sin geografiske plassering som kommunikasjons-knutepunkt, Forsvarets 
tilstedeværelse på arrangørstedet med de synergieffekter og kostnadsbesparelser det 
gir, samt muligheten for å etablere en ny og framtidsrettet arena for DFS sitt 
flaggskiparrangement.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak 
for Skyttertinget 2014: 
Stjørdal v/skytterlagene Skjelstadmark, Stjørdal, Hegra og Lånke tildeles 
Landsskytterstevnet for 2018. 
 
Arrangøren må forholde seg til forutsetninger for arrangementet som framkommer i 
arrangøravtalen og tildelingsnotat fra Norges Skytterstyre, og avtale mellom Forsvaret og 
DFS vedrørende støtte til LS for perioden 2011 – 2020. 
 
Habilitet: 
Jan Håvard Refsethås ba om at styret vurderte hans habilitet i saken, med bakgrunn i at 
han fram til og med i fjor har vært samlagsleder i Gauldal skyttersamlag. Refsethås er nå 
ordfører i Holtålen kommune, som er en nabokommune til Oppdal. Norges Skytterstyre 
gjorde et enstemmig vedtak om at Refsethås var habil.  
 
Jan Håvard Refsethås foreslo at Norges Skytterstyre fremmer følgende forslag til 
vedtak for Skyttertinget 2014: 
Steinkjer v/skytterlagene Inderøy, Forr og Steinkjer tildeles Landsskytterstevnet for 2018.  
  
Arrangøren må forholde seg til forutsetninger for arrangementet som framkommer i  
arrangøravtalen og tildelingsnotat fra Norges Skytterstyre, og avtale mellom Forsvaret og 
DFS vedrørende støtte til LS for perioden 2011 – 2020. 
 
Vedtak: 
Jan Håvard Refsethås sitt forslag vedtatt med 5 mot 2 stemmer. Vaaje, Ivarrud, Knutsen,  
Refsethås og Meland stemte for Refsethås forslag på Steinkjer, mens Gjerstad og Lystad 
stemte for administrasjonens forslag på Stjørdal. 
 
 
  



 Sak 28/2014  Tingsak: Rullering av Langtidsplan 2012 - 2016 

 
Følgende gjeldende vedtak ble fattet av Skyttertinget 2012:  
Det frivillige Skyttervesens Langtidsplan for perioden 2012-2016 godkjennes. Ved 
rullering av planen skal den sendes ut til høring og fremmes for Skyttertinget i 2014.  
 
Det er mottatt høringssvar fra 5 samlag.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre ga føringer for det videre arbeid med rullering av Langtidsplan 2012-
2016. Endelig versjon legges fram på neste møte. 
 

Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 

 Sak 29/2014  Forslag om presisering av regelverk om innskudd 

 
Sunndal skytterlag fremmer med enstemmig støtte fra ombudsmøtet i Nordmør 
skyttersamlag forslag til Skyttertinget om å endre Skytterbokas § 10.115, angående 
spesifisering av innskudd. Følgende forslag til regelendring fremmes: 
 
Skytterboka pkt. 10.115 Spesifisering av påmeldingsinnskudd.  
Det totale påmeldingsinnskudd deles mellom premieinnskudd og arrangementsavgift. 
Denne fordelingen skal framgå av invitasjon til stevnet og ved oppslag på arenaen. Hele 
påmeldingsinnskuddet betales ved frammøte. Ved samlagsstevner, landsdelskretsstevner 
og landsdelsmesterskap kan arrangør innkreve arrangementsavgift av forhåndspåmeldte 
skyttere på forhånd. For Landsskytterstevnet gjelder egne regler.  
 
Forslagsstilleren bygger sin argumentasjon på at dagens regelverk er uklart og at 
regelverket tolkes forskjellig ulike deler av landet. 
 
Tidligere drøftinger og vedtak: 
Skyttertinget 2009 vedtok med stort flertall at det ikke skal være anledning til å innkreve 
arrangementsavgift for ikke møtte skyttere når det benyttes nettpåmelding. Dette ga 
formuleringen til dagens regelverk i Skytterbokas pkt. 10.115.  
 
I 2012 etterlyste Sunndal skytterlag et mer presist regelverk for innkreving av 
arrangementsavgiften for ikke møtte skyttere. Skytterstyret behandlet saken i sak 
96/2012, hvor det ble vedtatt at dagens regelverk skulle videreføres. 
 
 



Administrasjonens drøfting 
Tidligere tingvedtak og styrebehandlinger har vist at det er bred enighet om at 
etterbetaling for ikke møtte skyttere kan virke negativt på stevnedeltakelsen generelt, og 
at dette bør veie tyngre enn for eksempel arrangørers manglende inntjening. Hele 
påmeldingssystemet på www.dfs.no er bygd opp på at det skal være lett å melde seg på 
stevner, og lett og melde seg av. Dette vil bli ytterligere forbedret med den nye DFS-
appen.  

 
Ved større arrangement som landsdelskretsstevner og landsdelsmesterskap, spesielt når 
disse arrangeres i kombinasjon med baneskyting og feltskyting, kan det imidlertid være 
ønske om bindende påmelding med avgift. Altså et system hvor skytterne blir belastet 
arrangementsavgiften uansett om han møter eller ikke.  
Slik reglementet er i dag i punkt 10.115, ser administrasjonen det slik at det ikke er til 
hinder for at man på lukkede stevner som samlagsstevner, landsdelskretsstevner eller 
landsdelsstevner (eks. Vestlandsmesterskap eller Midtnorsk mesterskap), kan kreve 
arrangementsavgift på forhånd. Det er kun ved åpne stevner det står i 10.115 at hele 
innskuddet normalt skal betales ved frammøte. Det synes derfor ikke å være noe spesielt 
behov for å klargjøre regelverket gjennom ytterligere presisering.    
 
Administrasjonen legger fram saken som en vanlig styresak, selv om det fra Nordmør er 
fremmet som en sak til Skyttertinget. Skytterstyret har kompetanse i forhold til 
regelverket i Skytterboka til å avgjøre denne saken uten behandling på Skyttertinget.   
 
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Dagens regelverk opprettholdes. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt.  
 
 
 
 

 Sak 30/2014  Tingsak: Forslag til endring av regelverk for linksskyttere 

 
Etter forslag fra Trond Hjertås fremmer Rana skyttersamlag følgende forslag til 
regelendring for plassering av linksskyttere: 
 
«Skytterboka pkt 8.111 gis dette tillegg:  
Ved skyting på elektroniske skiver skal skytter ha mulighet for å flytte monitor til venstre 
for seg, hvis dette ikke er mulig skal linksskyttere legges til høyre fløy. Der skal det 
uansett skyting, være mulig å ha monitor til venstre for linksskytter.»   
 
Forslagsstilleren har i e-post til samlagene bedt om støtte til å fremme saken for 
Skyttertinget 2014. Det vises spesielt til hvordan linksskyttere plasseres på LS under 



lagskytinger, samlagsskytinger og finaleskytinger. Skytterkontoret har mottatt skrift lig 
støtte/tilslutning til forslaget fra samlagene Sunnfjord, Vest-Finnmark og Gudbrandsdal.   
 
Styret i Sunnfjord skyttersamlag har i sin støtte til forslaget uttalt at regelverket for 
linksskyttere må presiseres slik at linksskyttere har monitor på venstre side under store 
stevner, dvs. samlagsstevner og oppover. Dette kan løses på flere måter enten ved 
lengre kabler til monitor eller ved å benytte ledig skive til høyre for linksskytter.  
 
Forslagsstilleren begrunner forslaget med at kablene til monitorer på 
Landsskytterstevnet (LS) er så korte at monitor ikke kan flyttes til venstre for 
linksskyttere. I tillegg er det dårlig plass på flere av arenaene, noe som kan medføre at 
skyttere til høyre for linksskytter får lite plass eller blir forstyrret. Dette gir ikke like 
konkurranseforhold skyttere imellom, noe som tilsier at linksskyttere bør plasseres til 
høyre på standplass.  
Under forutsetning av at monitor plasseres til venstre for linksskytter, og at det er nok 
plass på standplass (1,25 – 1,5 m pr skytter), mener forslagsstilleren at linksskyttere kan 
plasseres hvor som helst.  
 
Dagens regelverk, Skytterboka pkt. 8.111, underpunkt 3: …  
«Linksskyttere bør plasseres på høyre fløy med unntak av finaler med enkeltvis anvisning 
der alle skytterne skal ligge i poengrekkefølge. Under slike finaler må det være 
tilstrekkelig plass for linksskyttere slik at ingen skyttere blir forstyrret under skytingen. 
Om nødvendig bør skive og standplass til høyre for linksskytter være ubesatt….»  
 
Norges Skytterstyre drøftet forslaget første gang i 2012, og på nytt i 2013, med følgende 
gjeldende vedtak:  
 
«Ved Landsskytterstevnet kan linksskyttere tildeles ny skive i situasjoner med vesentlig 
for lite plass på standplass, eller når det er betydelig risiko for at skyttere kommer til å 
forstyrre hverandre under serien. Skyttere plassert blant de best rangerte skal så langt 
som mulig ikke bytte skive». 
 
Administrasjonens drøfting 
Et av hovedprinsippene i DFS sitt regelverk er å sørge for mest mulig like 
konkurranseforhold. I den sammenheng er linksskyttere plassert mellom høyreskyttere 
ingen ideell løsning. Det blir trangere på standplass med den risiko at man kan forstyrre-, 
eller blir forstyrret av naboskytter, og da særlig i fbm. stillingsskifter. Administrasjonen 
ser dette som en vel så stor utfordring som at monitor ikke står på ”riktig side” for 
skytter.  
 
Generelt plasseres linksskyttere på høyre fløy i innledende skytinger og på åpne stevner 
med fortløpende mesterskapsomgang. Utfordringene er således knyttet til 
finaleskytinger, der man normalt plasserer skytterne i rangert rekkefølge. Prinsippet om 
like konkurranseforhold har under finaleskytinger flere elementer som må legges til 
grunn. Utover det at skyttere skal ha like muligheter på standplass kommer også det 
forhold at for skyttere flest gir det et større ”trykk” å ligge på en av de første skivene. De t 
vil altså kunne oppleves som enklere å prestere fra siste skiva, i stedet for å måtte 



forsvare plassen fra skive en eller to. Når det kommer til det prestisjemessig bør det vel  
også være mer attraktivt å være plassert blant de fremste skivene enn å bli p lassert 
bakerst i feltet. En annen faktor er ryddighet. Det er vesentlig mer oversiktlig med 
skyttere i riktig rekkefølge for publikum, presse, arrangør, og ikke minst ved live-visning 
på nett som mange følger med på.      
 
Administrasjonen har den oppfatning at linksskyttere flest ikke ser på dagens regelverk 
og praksis som en vesentlig utfordring. Vi er kjent med at det er linksskyttere med 
redusert syn på høyre øye, noe som gjør det nærmest umulig å se en monitor plassert til 
høyre for skytter. I slike tilfeller vil det være uproblematisk med særordninger, og 
administrasjonen ser heller ikke noe problem med å ta forslaget fra Rana skyttersamlag 
inn i regelverket som en generell ordning da dette etter Skytterkontorets erfaring er 
praksis på de fleste arrangement i dag.  
 
Problemet med korte monitorkabler gjelder spesielt for LS, der det kun er de fem siste 
monitorene på hver standplass som er tilrettelagt spesielt for linksskyttere med lengre 
kabler. Et prisoverslag fra Kongsberg Target Systems oppgir en kostnad på ca. 200 000 
kroner for en generell utskifting til lengre kabler på 100 m og 200 m. Det er Forsvaret 
som eier skivemateriellet, og den høye prisen kommer av deres strenge krav til kontakter 
og kabler. Anskaffelse av lengre kabler må bekostes av DFS. Alternativt kan man se for 
seg å bytte om på de lengre kablene mellom hvert lag slik at de blir benyttet der 
linksskytterne er plassert. Dette vil imidlertid kreve ca. 10 minutter ekstra tid pr lag til 
omstart av monitor og anlegg.  
 
Ved LS praktiseres det ikke ubesatt skive til høyre for linksskytter. Dette skyldes først og 
fremst kapasitet på standplass, samt at det medfører et betydelig manuelt merarbeid for 
sekretariatet i forbindelse med oppsett av lag. Ubesatt skive til høyre for linksskytter vil 
være særlig utfordrende tidsmessig forbindelse med lag- og samlagsskytinger der lagene 
rangeres mellom hver etappe.  I de tilfeller det er linksskyttere plassert mellom 
høyreskyttere har dette normalt blitt løst ved at skytterne på hver side har måttet flytte 
seg lengst mulig unna, samt at skytteren til høyre har fått beskjed om å legge seg så langt 
fram på standplass som mulig. Linksskytteren legger seg deretter så langt til venstre som 
mulig, og samtidig noen cm lenger tilbake på standplass. I de aller fleste tilfeller går det 
da helt greit. I grovfeltfinalen for klasse V55 på LS 2013 ble linksskyttere plassert til 
høyre, dette som eksempel på at det også gjøres grep når det er nødvendig.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak 
for Skyttertinget 2014:   
 
Skytterboka pkt. 8.111 gis dette tillegg i pkt. 3:  
Ved skyting på elektroniske skiver skal skytter ha mulighet for å plassere monitor til 
venstre for seg. Hvis dette ikke er mulig skal linksskyttere legges til høyre fløy. Der skal 
det uansett skyting, være mulig å ha monitor til venstre for linksskytter.   
  
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



 Sak 31/2014  Forslag om utvidelse av Rådgivende utvalg 

 
Skydeselskapet Skarpskytten har i gjennom Oslo skyttersamlag sendt forslag om å utvide 
antall medlemmer i Rådgivende utvalg. Følgende forslag er fremmet: 
 
Rådgivende utvalg utvides til 5 personer, en fra hver landsdel med personlige varamenn. 
 
Forslaget blir begrunnet med at det ønskes en bredere sammensetning av utvalget som 
så langt har bestått av 3 personer.  
  
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen vil ikke i denne omgang drøfte det konkrete forslaget fra Oslo 
skyttersamlag. Som Oslo beskriver selv i sitt forslag, vedtok DFS i Langtidsplan fra 2012 – 
2016 i punkt 10.1 e, at det skulle vurderes endringer i utvalgstrukturen med sikte på 
større bredde og mindre kostnader. 
 
Slik administrasjonen ser det vil det som en del av et slikt arbeid være viktig å drøfte 
Rådgivende utvalg sine eventuelle arbeidsoppgaver og sammensetning i framtid.  (Det 
finnes i dag ingen retningslinjer for arbeidet til Rådgivende utvalg, som ble opprettet 
allerede i 1955. Fram til 1970 var det ett medlem i Rådgivende utvalg som også var 
medlem i Norges Skytterstyre, men hele tiden har utvalget bestått av 3 personer).      
 
Når Oslo skyttersamlag har satt saken på dagsorden, vil det være naturlig å foreta en 
gjennomgang som den som er beskrevet i Langtidsplanen. En slik gjennomgang må slik 
administrasjonen ser det også innebære at man drøfter hele utvalgsstrukturen i DFS, 
herunder også DFSU og SFU sine oppgaver. I en slik kontekst blir det slik 
administrasjonen ser det ikke hensiktsmessig å starte med å fastsette antall medlemmer 
i Rådgivende utvalg.  
 
Administrasjonen mener at et slikt arbeid krever at man gjør grundige vurderinger av 
utvalgsstrukturen tilpasset dagens DFS. Et slikt arbeid kan organiseres på flere måter, 
uten at administrasjonen så langt har kommet fram til et konkret forslag. I denne 
omgang må styret ta stilling til om en slik saksbehandling er hensiktsmessig, eller om 
administrasjonen skal saksbehandle forslaget fra Oslo skyttersamlag til årets Skytterting.    
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Oslo skyttersamlag sitt forslag om å utvide Rådgivende utvalg fra 3 til 5 personer 
fremmes ikke for Skytterstinget 2014. Norges Skytterstyre ber administrasjonen, i tråd 
med Langtidsplanens forslag i punkt 10.1 e, å fremme forslag til saksbehandling for å 
vurdere utvalgsorganiseringen i DFS for framtid. Ny sak til Skytterstyret legges fram 
senest i oktobermøte 2014.      
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 



 Sak 32/2014  Valg av dirigenter til Skyttertinget 2014 

 
Inge Hoff takket for seg etter 25 år som dirigent på Skyttertinget i fjor. Svein O. Furuseth 
har sagt seg villig til å fortsette som dirigent, og administrasjonen har forespurt Eigil 
Høgmo fra Ofoten skyttersamlag om å ta på seg oppgavene istedenfor Inge Hoff. Høgmo 
har sagt seg villig til å ta på seg oppgaven.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Svein O. Furuseth og Eigil Høgmo velges til dirigenter for Skyttertinget 2014.  
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 

 Sak 33/2014  Nordisk mesterskap 2015 

 
Etter henvendelse fra Skytterkontoret besluttet Follo skyttersamlag å søke Nordisk 
Mesterskap og Nordisk Ungdomsmesterskap etter at søknadsfristen var gått ut. 
Samlagets søknad oppfyller forutsetningene for å kunne arrangere Nordisk Mesterskap, 
og de samarbeider med flere skytterlag for å kunne gjennomføre mesterskapet.  
 
Follo skyttersamlag søkte om en økonomisk støtte på kr 100.000 for å kunne 
gjennomføre mesterskapet. Det vises ellers til vedlagt sak 15/2014 for utfyllende 
informasjon. 
 
Styret vedtok følgende i sak 15/2014: 
Follo skyttersamlag tildeles Nordisk Mesterskap 2015. 
Follo skyttersamlag tildeles kroner 65.000 i økonomisk støtte til Nordisk mesterskap 
2015. Dersom arrangøren ikke lykkes å skaffe rimelig militær innkvartering, kan beløpet 
vurderes på nytt.  
 

Follo skyttersamlag har i brev dat. 9. april 2014 konkludert med at de ikke vil påta seg å 
arrangere mesterskapet med de rammebetingelsene Norges Skytterstyre har vedtatt i 
sak 15/2014.  
 
Follo skyttersamlag presiserer i brevet at i tillegg til et bidrag på kr. 100.000 som omsøkt 
første gang må det ytes en betydelig dugnadsinnsats, samt at de må få inn 
sponsorinntekter o.a. støtte til rundt kr. 30.000 for at regnskapet skal gå i balanse. 
Sponsorinntekter er i seg selv et stort usikkerhetsmoment, da samlaget ikke har de 
samme lokale preferansene til bedrifter som de ulike skytterlagene har.  
 
Dersom Norges Skytterstyre fortsatt ønsker Follo skyttersamlag som arrangør, foreslår 
samlaget to alternative løsninger: 
 



1. Follo skyttersamlag tildeles Nordisk Mesterskap i skyting 2015 mot en økonomisk 
støtte på kr. 65.000,-. Dette skal dekke forpleining (utenom frokost) og andre kostnader i 
forbindelse med mesterskapet. Utgifter til innkvartering og frokost dekkes av DFS 
sentralt, uavhengig av om det blir "rimelig" militær eller annen innkvartering. Follo 
skyttersamlag vil uansett bistå og være behjelpelig med koordinering av innkvarteringen. 
 
2. Follo skyttersamlag tildeles Nordisk Mesterskap i skyting 2015 mot en økonomisk 
støtte på kr. 100.000,-. Dette skal dekke innkvartering, forpleining og andre kostnader i 
forbindelse med mesterskapet. 
 
Per dato er ikke kostnadene med eventuell militær innkvartering er avklart. Samlaget har 
i brevet oppgitt en samlet kostnad med innkvartering og frokost på Mariaholm kurs- og 
konferansesenter på ca. 80.000 kr.  
 
Administrasjonens drøfting 
Follo skyttersamlag gir klart uttrykk for at de ikke vil påta seg å arrangere Nordisk med de 
rammebetingelsene Norges Skytterstyre har vedtatt i sak 15/2014.  
 
Administrasjonen har ikke tatt en ny runde for å finne andre arrangører med bakgrunn i 
at det var liten interesse for å ta på seg arrangementet innenfor de landsdeler 
arrangementet ble utlyst. I samsvar med styrets vedtak mener vi også at det er rett å 
legge fram Follo skyttersamlag sin presisering om økonomiske forutsetninger for 
gjennomføring av arrangementet før vi eventuelt prøver å finne andre arrangører.  
  
Som beskrevet i sak 15/2014 viser økonomien fra de siste mesterskapene i Norge at 
inntektssiden er utfordrende. I 2006 gikk arrangøren om lag i balanse, i 2009 ga 
arrangementet et relativt stort underskudd, mens det i 2012 gikk med et godt overskudd 
takket være svært god jobbing med lokale sponsorer og mye dugnadsinnsats knyttet til 
forpleining av deltakerne.  
 
Et spørsmål for framtidige mesterskap er om DFS sentralt bør ta mer av det praktiske og 
økonomiske ansvaret med forlegning, og at teknisk arrangør får et mindre tilskudd for å 
gjennomføre arrangementet mot å ha sponsorrettighetene. Da kan Skytterkontoret 
lengre tid i forkant vurdere alternative løsninger for innkvartering i samarbeid med 
Forsvaret, og utlyse arrangementet i nærområdet til aktuell innkvartering.  
 
I forhold til Follo skyttersamlag har administrasjonen vurdert de to forslaga fra samlaget. 
Selv om militær innkvartering ikke er avklart, vil dette trolig få en kostnad med frokost 
som gjør at totalsummen vil nærme seg 100.000 kroner – om man i det hele tatt får en 
avtale om militær innkvartering. Sett fra DFS sin side mener administrasjonen at den 
mest praktiske og forutsigbare løsningen på nåværende tidspunkt er å gi en økonomisk 
støtte til arrangøren på kr. 100.000. Denne summen legges da til grunn i søknaden om 
offentlig støtte for 2015. 
 
 
 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
1. Follo skyttersamlag tildeles kroner 100.000 i økonomisk støtte til Nordisk Mesterskap 

og Nordisk Ungdomsmesterskap 2015. 
 
Jens Sverre Knutsen fremmet følgende forslag: 
Tilbudet fra Follo skyttersamlag avvises. Skytterkontoret kontakter andre 
landsdelskretser for å få arrangør til Nordisk mesterskap i 2015 med et tilskudd på kroner 
90 000. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag vedtatt med 6 mot 1 stemme. Vaaje, Ivarrud, Gjerstad, 
Refsethås, Meland og Lystad stemte for administrasjonens forslag, mens Knutsen stemte 
for Knutsen sitt forslag.  
 
 
 
 

 Sak 34/2014  Utkast til søknad om drifts- og prosjektstøtte 2015 

 
Administrasjonen la fram utkast til søknad om drifts- og prosjektstøtte for 2015. 
 
De siste års tildelinger fra Forsvarsdepartementet (FD) viser at prioritering av tiltak i 
søknad om drifts- og prosjektstøtte har vesentlig betydning for tildelingen. Søknaden har 
også en annen oppbygging enn tingsaken, blant annet når det gjelder delingen  mellom 
drift og prosjektstøtte. Administrasjonen har lagt til grunn Tingsak 17/2013 og Budsjett 
2014 i fordeling av midler på aktivitetene, med bakgrunn i at DFS ikke har fått avklart 
hvordan framtidig finansiering av organisasjonen vil bli.  
 
I ressursdialogmøtet med FD 25. april ble det også presisert at gjeldene retningslinjer og 
kriterier må legges til grunn for søknad om offentlig støtte 2015, så lenge Solli -utvalgets 
rapport er til behandling.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer for det videre arbeid med søknad om drifts- og 
prosjektstøtte til Forsvarsdepartementet for 2015.  
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 



 Sak 35/2014  Omdømme- og merkevarestrategi for DFS 

 
Norges Skytterstyre vedtok i sak 88/2013 å starte en parallell prosess med omdømme og 
merkevarebygging der formålet er å synliggjøre og tydeliggjøre DFS sin forsvars- og 
samfunnsrolle med utgangspunkt i vedtatt langtidsplan og organisasjonens 
kjerneverdier.  
 
Sponsorconsult ved Jacob Lund ble engasjert for å bidra i prosessen med utarbeidelse av:  

 Forslag til omdømme og merkevarestrategi for DFS. 
 Forslag til kommunikasjonsstrategi for DFS. 
 Forslag til handlingsplan for økte markedsinntekter i DFS. 

Arbeidet startet med en gjennomgang av DFS sin eksisterende forsvars- og samfunnsstrategi 
med bakgrunn i grunnreglene, samarbeidsavtaler og Langtidsplan 2012-2016. 

Hensikten var å definere dagens strategi, og komme fram til fokusområder i forhold til 
omdømme- og merkevarebygging somstrategien skulle bygges på. Med bakgrunn i 
gjennomgangen ble strategien for videre arbeid presentert for styret på møte i 
desember. 
 
Satsingen som skal legges til grunn for strategien er: 
 

 PRAKTISK STØTTEORGANISASJON FOR FORSVARET 

 SKYTEBANER (opprettholde desentralisert anleggsstruktur samt se sammenhengen 
mellom skytebaner, fellesskap og våpenkultur) 

 VÅPENOPPLÆRING/VÅPENKULTUR 

 DANNELSESPERSPEKTIVET/ FOLKEHELSEPERSPEKTIVET 
 
Satsingen legger til grunn at DFS skal kunne fortsette på dagens aktivitetsnivå uten at 
grunnaktivitetene (kjerneaktivitetene) legges om, -men organisasjonen skal i større grad 
gjøres mer «markedstilpasset» i forhold til «offentlig» og «privat» sektor. I framtida er 
målet å skaffe nye inntekter til organisasjonen som kan benyttes til 
organisasjonsutvikling og utvikling av aktivitetene utover det statlige opdraget som 
staten yter offentlig støtte til. Nye inntekter er viktig for å sikre videreutvikling av 
organisasjonen, og unngå stagnasjon. 
 
Målet med merkevarebygging er å føre DFS over fra å være det som i dag oppfattes som 
et varemerke til å bli en merkevare med assosiasjoner som skytterbevegelsen ønsker å 
knyttes til. Dette betyr at DFS må jobbe mer og systematisk også mot andre målgrupper.  
 
Arbeidet vil utfordre DFSs ledelse og medlemsmasse, - men trolig også styrke 
organisasjonen betydelig over tid og gjøre den godt bærekraftig i framtidas samfunn. 
 
Utkast til omdømme- og merkevarestrategi med utgangspunkt i definerte områder ble 
gjennomgått med styret i sak 21/2014. Innspill fra styret er innarbeidet i strategien. 



Administrasjonen har i tillegg gjort enkelte tilpasninger av strategien med grunnlag i 
Solli-utvalgets anbefalinger til DFS framtidige forsvars- og samfunnsrolle.  
 
Administrasjonen ser på omdømme- og merkevarestrategien som et levende dokument, 
som må gjennomgås med jevne mellomrom, spesielt med tanke på at dette er et nytt 
tankesett for DFS. I utgangspunktet tenker vi en årlig gjennomgang av strategien, første 
gang etter at Solli-utvalgets rapport er ferdig behandlet. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Det frivillige Skyttervesens omdømme- og merkevarestrategi godkjennes. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 

 Sak 36/2014  Forslag om endring av tidsintervall og sted for Skyttertinget 

 
Nordfjord skyttersamlag sendte i fjor inn forslag om endring av tidsintervall og sted for 
Skyttertinget. Forslaget går kort ut på at de ønsker Skytterting annethvert år, og at det 
skal holdes utenom Landsskytterstevnet.  
 
Styret vedtok i sak 15/2013 følgende: 
Saken utsettes og samordnes med Langtidsplanens kapittel 10 og pågående 
gjennomgang av DFS sin framtidige rolle og tilknytting til Forsvaret og samfunnet for 
øvrig.  
 
Saken legges frem for Skyttertinget i 2014.  
 
Årsaken til at realitetsbehandlinga av forslaget ble utsatt var primært at styret ønskte en 
avklaring av gjennomgangen av DFS før saken legges fram for Skyttertinget. Solli -utvalget 
har overlevert sin rapport til Forsvarsdepartementet, men resultatet av gjennomgangen 
blir ikke klart før til høsten.  
 
Grunnlaget for utsetting av saken har således ikke endret seg fra i fjor. Administrasjonen 
har vært i kontakt med Nordfjord skyttarsamlag, som har gitt tilbakemelding om at det er 
greit å utsette saken ett år til.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Sak om endring av tidsintervall og sted for Skyttertinget utsettes til Skyttertinget 2015.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt.  



Sak 37/2014  Forslag om å sende kaliber 5,56-saken på høring 

 
Norges Skytterstyre behandlet prioritering av arbeidsoppgaver i sak 95/2013.  
Administrasjonen foreslo å utsette kaliber 5,56 saken til Skyttertinget 2015 som del av 
prioritering av administrasjonens gjøremål fram til sommeren 2014. Skytterstyret vedtok 
med bakgrunn i den krevende arbeidssituasjonen i administrasjonen å sende brev til 
samlagene om å være særdeles tilbakeholdne med å fremme saker til Skyttertinget 2014, 
og at utsending av saker til Skyttertinget 2014 kan bli utsatt til mandag 16. juni.  
 
Skyttersamlagene er senere orientert om at tingsakene vil bli utsendt elektronisk mandag 
16. juni. Antall innmeldte saker fra samlagene er på om lag samme nivå som tidligere, 
avhengig av hvor mange av forslagene styret vil fremme for Skyttertinget.  
 
Kort oppsummering av historikk i kaliber 5,56 saken, fra behandlingen på Skyttertinget i 
2011 som gjorde følgende vedtak i sak 6/2011: 
 
1. Med bakgrunn i høringene pålegges Rådgivende utvalg å utarbeide en konsekvensanalyse 

som omfatter alle sider ved å tillate kaliber 5,56 på generell basis i DFS. Vedtatt med 33 
mot 23 stemmer. 

2. Norges Skytterstyre skal legge fram saken for Skyttertinget innen 3 år. Vedtatt med 51 
mot 5 stemmer. 

 
Rådgivende utvalgs leder redegjorde for utvalgets innstilling i kaliber 5,56 saken på 
styremøte 11. mars 2013. Rapporten ble lagt ut på www.dfs.no. Utvalget konkluderte 
med å anbefale å tillate kaliber 5,56 på generell basis i DFS. 
 
Presidenten uttale etter framleggelsen av Rådgivende utvalgs rapport i marsmøtet 
følgende (oppslag på www.dfs.no): 
 

 «Rådgivende utvalg har utvilsomt nedlagt et stort arbeid gjennom sine drøftinger. 
Skytterstyret vil likevel måtte bruke tiden fram til Skyttertinget 2014 med å 
gjennomgå utvalgets vurderinger og konklusjoner, samt at det også er andre faktorer 
som må drøftes før en slik beslutning kan tas, sier president Olav K. Vaaje. 
 

 I løpet av 2013 skal et utvalg nedsatt av Forsvarsdepartementet se nærmere på DFS 
sin rolle og tilknytning til Forsvaret og samfunnet for øvrig. Resultatet av dette 
arbeidet kan også påvirke vårt syn på 5,56-saken, utdyper Vaaje.   
 

 En eventuell generell innføring av kaliber 5,56 for alle klasser i DFS er utvilsomt en sak 
med store konsekvenser for både DFS som organisasjon og for skytterne. Det er 
således viktig å ha stor respekt for alle synspunkter. Hvis vi gjør vedtak om å innføre 
5,56 for alle i DFS, er det ikke mulig å reversere avgjørelsen. Bare det i seg selv tilsier 
at vi her må be om forståelse for at Skytterstyret må ha tid til å gjøre grundige 
vurderinger før saken kommer til avklaring på Skyttertinget i 2014, avslutter Vaaje.» 

 
Forsvaret har i etterkant av Rådgivende utvalgs framleggelse presisert «at det er 
besluttende organ i DFS som på fritt og selvstendig grunnlag avgjør hvilke kaliber som 
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skal nyttes i organisasjonen. DFS sitt suverene valg av kaliber i fremtiden vil ikke ha 
betydning for det gode samarbeidet mellom DFS og Forsvaret.»  
 
Administrasjonens drøfting 
Arbeidet med Solli-utvalgets rapport ble langt mer omfattende og tidkrevende enn 
administrasjonen la til grunn i sak 95/2013, og utvalget fikk som følge av dette utsatt frist 
for overlevering av rapporten fra 1. mars til 8. april. Det ble arbeidd med rapporten helt 
fram til dagen før overlevering, og de siste månedene før overlevering var svært 
arbeidskrevende for spesielt generalsekretær og assisterende generalsekretær, som 
normalt også saksbehandler de fleste saker til Skytterstyret. Selv med god hjelp fra andre 
på kontoret er vi på etterskudd med saksbehandling av spesielt tingsakene. Solli-utvalgets 
rapport er til behandling i FD, og resultatet av behandlingen vil først foreligge til høsten.  
 
Administrasjonen ser at det er utfordrende å bli ferdig med både søknad om tilskudd og 
resterende saker i løpet av mai, i tillegg til nødvendige daglige gjøremål. Vi er av den 
oppfatning at beslutningsgrunnlaget i en så viktig sak som 5,56-saken, ikke er godt nok 
slik det foreligger. Sak om kaliber 5,56 vil ta mye av tilgjengelig kapasitet dersom vi skal 
få gjort en grundig gjennomgang av tema som er for lite belyst tidligere, og vil medføre 
at andre saker og arbeidsoppgaver må nedprioriteres.  
 
Den tekniske og økonomiske delen av saken er forholdsvis kurant å oppdatere, mens den 
skytterpolitiske drøftingen rundt eksempelvis betydningen for rekruttering, aktivitets-
utvikling, skyteprogram, feltskyting og stangskyting er mer krevende. Her er det også 
ønskelig med flere innspill fra skytter Norge.  
 
Med Skyttertingets forventning til at saksutredningen må omfatte alle sider ved å tillate 
kaliber 5,56 på generell basis i DFS, og administrasjonens ønske om flere innspill fra 
organisasjonen, vil administrasjonen fremme et forslag om at kaliber 5,56 saken sendes 
ut på ny høring til samlagene der vi ber om konkret tilbakemelding på skytterpolitiske 
tema som ikke er godt nok belyst i Rådgivende utvalgs utredning. Dette vil også sikre en 
best mulig demokratisk prosess i forkant av en beslutning om kaliber 5,56 skal tillates på 
generell basis i DFS.  
 
Skyttertinget har gjennom sitt vedtak pålagt Skytterstyret å fremme sak for Skyttertinget 
i 2014. Dette hindrer ikke at det kan oppstå situasjoner der det vil være umulig, eller i 
hvert fall uforsvarlig, om Skytterstyret skulle legge frem en sak i samsvar med et slikt 
pålegg. Kompliserte saker som skal avgjøres av Skyttertinget krever en grundig og 
forsvarlig saksfremstilling. Slik situasjonen har vært på Skytterkontoret har 
saksbehandlingskapasiteten til å gjennomføre en grundig utredning av 5,56 saken ikke 
vært til stede det siste året.  
 
Dersom styret går inn for at saken skal sendes ut på høring vil administrasjonen 
utarbeide et utkast til høringsbrev som legges fram på neste styremøte. Saken kan da 
sendes ut på høring før årets Skytterting, med høringsfrist 1. februar 2015. Rådgivende 
utvalgs vurdering kan følge med høringsbrevet, slik at samlagene også kan komme med 
innspill til denne om ønskelig. 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Administrasjonen utarbeider forslag til høringsbrev for kaliber 5,56 saken som legges 
fram for Norges Skytterstyre på neste styremøte.  
 
Olav K. Vaaje fremmet følgende forslag: 

1. Sak om eventuell generell innføring av kaliber 5,56 i DFS utsettes ett år til 
Skyttertinget 2015. Bakgrunn for utsettelsen er den ekstraordinære 
arbeidssituasjonen på Skytterkontoret i forbindelse med utarbeidelsen av Solli -
utvalgets rapport. Norges Skytterstyre tar til etterretning at det til Skyttertinget 
2014 ikke er kapasitet på Skytterkontoret til en forsvarlig og god saksutredning. 
 

2. Administrasjonen pålegges å legge fram sin saksutredning angående kaliber 5,56 
senest til 1. februar 2015. Endelig behandling av 5,56-saken skal skje på 
Skyttertinget 2015. 

Jens Sverre Knutsen fremmet følgende forslag: 
Sak om kaliber 5,56 behandles på Skyttertinget 2014. 
 
Vedtak: 
Olav K. Vaajes forslag vedtatt med 6 mot 1 stemme. Vaaje, Ivarrud, Gjerstad, Refsethås, 
Lystad og Meland stemte for Vaaje sitt forslag, mens Knutsen stemte for Knutsen sitt 
forslag.  
 
 
 
 

Meldingssaker   

 
1. Status LS 2014 Sandnes 
2. Status LS 2015 Lesja 
3. Rapport ”Det frivillige Skyttervesens rolle og relevans for forsvarssektoren og 

samfunnet for øvrig”. 
4. Virksomhet og budsjett for utdanningsavdelingen 2015 – 2016 - utkast  
5. Ressursdialogmøte med FD 25. april. 
6. Status FriVii app og Idium hjemmsider 
7. Distriktsrådsvalgene 
8. Klage på avslag om dispensasjon etter dopingreglane 
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